
Elektronický archiv Mladé Fronty DNES spravovaný společností NEWTON Media, a.s.
http://mfdnes.newtonit.cz

Datum: 25.03.2008
Autor: PETR ŠVEC
Zdroj: Mladá fronta DNES
Strana: 03
Rubrika: Praha

Kterak úřad s lidmi jednal

PRAŽSKÝ OKRUH Obyvatelé Suchdola a sousedních obcí bojují proti výstavbě silničního okruhu přes svou čtvrť. Stěžují si na hluk,
ale také na aroganci úředníků, kteří stavbu nyní posuzují. Na jiných částech okruhu se už však pracuje a celý by měl být hotov do roku
2015.

Nové Město - Když se člověk chystá na návštěvu úřadu, zpravidla si nedokáže představit nic, co by bylo v životě více formální a
oficiální než právě úřední jednání. Úřad a vše s ním spojené je považováno za synonymum formálnosti.
Hodně lidí by však asi přehodnotilo své představy, kdyby se zúčastnili alespoň jednoho jednání magistrátních úředníků ze stavebního
odboru s lidmi, kteří bojují proti navrhované variantě severní části pražského silničního okruhu.
Tři schůze z minulého týdne totiž připomínaly frašku - chaotické jednání bez jakýchkoli pravidel. O tom se přesvědčil i redaktor MF
DNES.

Jak najít místnost 201 Zasedací místnost číslo 201 ve druhém patře Škodova paláce, kde se jednání konala, není vůbec jednoduché
nalézt. Budova magistrátu je bludiště chodeb, a když se člověk pustí podle šipek na informačních tabulích, dojde k zamčeným dveřím s
vylepeným upozorněním, že do místnosti se vstupuje z jiné chodby. Což znamená obejít prakticky celou budovu.
Ve středu 19. března po poledni se tak do zasedací místnosti včas dostal jen ten, kdo na úřad přišel s dostatečnou časovou rezervou
nebo má nadprůměrně vyvinutý orientační smysl.
V zasedací místnosti tu proti sobě sedí zhruba pětadvacet lidí a deset úředníků. Není však jasné, kdo diskusi řídí. Mikrofonu a
předávání slova se ujímá jedna z úřednic stavebního odboru. Ale veřejnost hlasitě vyžaduje přítomnost ředitelky odboru Ivany
Souralové. „Není možné, aby při jednání o tak důležité stavbě chyběla,“ argumentuje jeden z řečníků. Úřednice proto se slovy, že pro
ředitelku dojde, opouští sál. Už se nevrátí. Po dlouhých minutách rozpačitého čekání se ujímá vedení schůze další z úředníků, Jan
Jančík. Šéfka odboru Souralová přichází až v závěru jednání.
Lidé v sále se dožadují spisu, který úřad ke stavbě okruhu vede. „Právem účastníků řízení je nahlížet do spisu po celou dobu řízení,“
zaznívá opakovaně jako odpověď z úst úředníků. V místnosti však žádné spisy nejsou.
„Jak můžeme podávat námitky, když tady ten spis není a nemůžeme do něj nahlédnout?“ krčí rameny Jaroslav Korf z Občanského
sdružení Ekoforum. „Nemůže začít řízení, když ani není jasné, jestli jsou všechny dokumenty pohromadě,“ zvyšuje hlas jeho soused.

„Do you speak English?“ Úředníci mlčí. „Rozumíte česky? Nebo to máme zkusit jinak? Do you speak English or Russian?“
„Sprechen sie Deutsch?“ ozývá se střídavě ze sálu.
Po chvilce posunků mezi úředníky se jeden z nich vytratí z místnosti a po několika minutách dotlačí nákupní vozík s několika rolemi
map a velkou krabicí plnou dokumentů. „Hezký košíček, kde jste ho vzali?“ neodpustí si poznámku jeden z diskutujících. Veřejnost se
na materiály lačně vrhne.
„Potřebuji nějaký obsah. Seznam dokumentů, abych věděl, kde co mám hledat,“ říká nad stohem dokumentů zástupce Společnosti
Šárecké údolí. Ukazuje se, že žádný seznam neexistuje.
Papíry jdou z ruky do ruky, dokonce se zdá, že jeden šanon zmizel v igelitové tašce jednoho z návštěvníků. „Spis už stejně asi není
kompletní. Něco už se ztratilo,“ jakoby omluvně říká úředník Jančík.

Lidé nahlásili sto námitek Mezitím tři pracovníci odboru obsluhují počítač a vedou úřední zápis z jednání. Klapot klávesnice, na nějž
jsou lidé zvyklí například od soudů, je však slyšet v mnohem pomalejší frekvenci. Oproti tomu kanonáda slov z úst schůzujících ve
stále se vyostřující diskusi připomíná kulomet.
Není proto divu, když se mladá úřednice co chvíli nešťastně obrátí do sálu s výrazem „já to nestihla“.
Středeční veřejné jednání je nakonec přerušeno stejně jako předchozí dny. Občané do protokolu nahlásili více než sto námitek proti
stavbě.
„Jednání jsou zmatečná a chování úřadu arogantní. U stavby za 30 miliard to nechápu,“ shrnul pocity starosta Suchdola Petr Hejl.
Opravdu se zdá, že úředníci buď nejsou zvyklí jednat s veřejností, nebo se snaží lidi znechutit a odradit od další návštěvy.
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